
ZÁPIS Z ŘÁDNÉHO ZASEDÁNÍ AS UJEP ZE DNE 28. 05. 2025

Místo konání: 
budova rektorátu UJEP, Pasteurova 33544/1,400 96 Ústí nad Labem

Den a hodina konání: 
28. 05. 2025; 14:15 – 15:37 h

Přítomni: 
dle prezenční listiny, která je nedílnou součástí zápisu (26 přítomných z 40 členů AS UJEP)

Omluveni:
AKAS – doc. Ing. Nataša Náprstková, Ph.D.; Doc. PhDr. Martin Lachout, Ph.D.; prof. PhDr. Jiří
Škoda,  Ph.D.,  MBA  ;  Mgr.  Vít  Pokorný,  Ph.D.;  PhDr.  Lucia  Mičíková,  MPH;  Ing.  Vít
Černohlávek,  Ph.D.;  MgA.  Jan  Prošek,  Ph.D.;  Mgr.  Eva  Imr  Mráziková,  Ph.D.;  Ing.  Petra
Olšová, Ph.D.;
Mgr. Jan Píša, Ph.D.; Ing. Martin Svoboda, Ph.D.

SKAS – Štefan Pecko; MgA. Martin Krupa; Ing. Patrik Balcar

Neomluveni:
AKAS – /
SKAS – /

Hosté: Ing. Vendula Poslední; Ing. Šárka Kremlíková DiS.

Vedení UJEP:
doc. RNDr. Jaroslav Koutský, Ph.D., doc. PhDr. Vlastimil Chytrý, Ph.D., prorektor pro rozvoj a
digitalizaci; RNDr. Alena Chvátalová, Ph.D., prorektorka pro studium; doc. RNDr. Martin Balej,
Ph.D. · prorektor pro projekty Evropských strukturálních a investičních fondů (ESIF); Ing. Leoš
Nergl, kvestor 

Program: 
1. Schválení programu řádného zasedání AS UJEP dne 28. 5. 2025 
2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS UJEP dne 23. 4. 2025 a zápisu z hlasování per

rollam konaného ve dnech 24. 04. 2025 – 28. 4. 2025
3. Schválení Výroční zprávy o činnosti UJEP za rok 2024
4. Schválení Výroční zprávy o hospodaření UJEP za rok 2024
5. Schválení změn Statutu UJEP
6. Projednání návrhu změn Organizačního řádu UJEP 
7. Schválení změny FRIM UJEP 2025
8. Projednání Volebního řádu AS UJEP
9. Různé

9.1 Informace vedení UJEP
9.2 Informace o činnosti SKAS



    9.3  Usnesení  Akademického  senátu  Fakulty  životního  prostředí  UJEP  k podpoře
     environmentálně odpovědného pořádání akcí na půdě Univerzity

Dle znění čl. 1. odst. 6 bodu a) Volebního řádu AS UJEP zaniklo členství v AS UJEP Kateřině 
Hosové. Na základě výsledku doplňovacích voleb, které se konaly dne 20. 3. 2024, byl 
náhradníkem do SK AS UJEP za FSE zvolen Petr Jaroš.

1. Schválení programu řádného zasedání AS UJEP dne 28. 5. 2025

Usnesení:
Akademický senát UJEP schvaluje navržený program řádného zasedání.

Hlasování: 26 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování
usnesení schváleno

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS UJEP dne 23. 4. 2025 a zápisu z hlasování
per rollam konaného ve dnech 24. 04. 2025 – 28. 4. 2025.

Usnesení:
Akademický senát UJEP schvaluje zápis z řádného zasedání AS UJEP dne 23. 4. 2025 a zápis
z hlasování per rollam konaného ve dnech 24. 04. 2025 – 28. 4. 2025.

Hlasování: 26 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování
usnesení schváleno

3. Schválení Výroční zprávy o činnosti UJEP za rok 2024

Členové AS UJEP obdrželi předem Výroční zprávu o činnosti UJEP za rok 2024. Předložený
dokument okomentoval rektor UJEP. V návaznosti na novelu zákona o vysokých školách musí
být tato zpráva nejprve schválena Radou pro vnitřní hodnocení UJEP. Z tohoto důvodu byla
zpráva na zasedání pouze prodiskutována a následně bude schvalována formou per rollam.
V rámci  diskuse vznesla dr.  Elznicová dotaz, zda je možné doplnit  do výroční  zprávy další
skutečnosti,  které  nebyly  dodány  v  rámci  původního  připomínkového  řízení  na  úrovni
jednotlivých fakult. Vedení UJEP uvedlo, že doplnění těchto informací je možné nejpozději do
čtvrteční půlnoci. Poté bude dokument postoupen k dalšímu projednání.

Usnesení: /

4. Schválení Výroční zprávy o hospodaření UJEP za rok 2024

Členové  AS  UJEP  obdrželi  předem  Výroční  zprávu  o  hospodaření  UJEP  za  rok  2024.
Předložený dokument okomentoval  kvestor  UJEP, Ing.  Leoš Nergl,  který ve své prezentaci
shrnul klíčové části zprávy. Prezentace tvoří Přílohu č. 1 tohoto zápisu. Dr. Lanková, vystupující
s pověřením předsedy Ekonomické komise AS UJEP, informovala, že Ekonomická komise AS
UJEP doporučuje schválit výroční zprávu v předloženém znění.



Usnesení:
AS UJEP v souladu s § 9 odst. 1, písm. d) zákona o vysokých školách schvaluje Výroční zprávu
o hospodaření UJEP za rok 2024 v předloženém znění.

Hlasování: 26 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování
usnesení schváleno

5. Schválení změn Statutu UJEP

Rektor UJEP předložil  AS UJEP, a to dle § 9 odst. 1 písm. b) bodu 3 zákona o vysokých
školách č. 111/1998 Sb. (zákon o vysokých školách), ke schválení návrh změn Statutu UJEP.
Tento  návrh  změn  Statutu  UJEP  byl  zpřístupněn  všem  členům  akademické  obce  UJEP.
Předložený materiál okomentovala prorektorka pro studium, RNDr. Alena Chvátalová, Ph.D.
Dané změny se vztahují k úpravě výše poplatků za úkony spojené s přijímacím řízením ke
studiu  ve  studijním programu v českém jazyce podle §  58 odst.  1  zákona.  Nově se výše
poplatku  stanovuje  jako  čtyři  pětiny  zákonem  stanovené  nejvyšší  přípustné  částky,
zaokrouhlené na celé desetikoruny nahoru. Dále dochází k navýšení částky uvedené v příloze
č. 2 čl. 1 odst. 2 písm. c) z 15 000 Kč na 24 000 Kč. Příloha č. 2 čl. 1 odst. 3 se ruší.  Tyto
změny se týkají uchazečů nastupujících ke studiu v akademickém roce 2026/2027.
K  projednávanému  bodu  předcházelo  setkání  členů  AS  UJEP  s  paní  prorektorkou  
dr. Chvátalovou, kterého se zúčastnili i zástupci Studentské komory AS UJEP. Během setkání
byly diskutovány navrhované změny, jejich důvody a dopady. Legislativní komise AS UJEP,  
v zastoupení dr. Elznicové, doporučuje návrh změn v daném znění schválit.

Usnesení:
AS UJEP v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bodem 3 zákona o vysokých školách schvaluje
změny ve Statutu UJEP v předloženém znění.

Hlasování: 23 pro, 0 proti, 3 se zdrželi hlasování
usnesení schváleno

6. Projednání návrhu změn Organizačního řádu UJEP 

K navrhované změně organizačního řádu UJEP vystoupila RNDr.  Alena Chvátalová,  Ph.D.,
která zdůvodnila  její  nezbytnost.  Uvedla,  že změna je navrhována v návaznosti  na potřebu
úpravy  kompetencí  v  oblasti  řízení  BOZP,  a  dále  v  souvislosti  se  zavedením  pozice
bezpečnostního manažera. Změna se rovněž týká zapracování Centra kompetencí, které by
nově mělo být řízeno Zaměstnaneckým oddělením UJEP, a zahrnuje i správu dětské skupiny
UJEPáček. Materiál byl předložen v korekčním režimu za účelem možného sledování daných
změn.  O  návrhu  byl  informován  také  předseda  odborové  organizace.  Dr.  Elznicová  dále
informovala,  že  Legislativní  komise  UJEP  vyjadřuje  souhlas  s  navrženou  úpravou
Organizačního řádu UJEP.



Usnesení:
AS UJEP v souladu s čl. 32 odst. 3 větou první Statutu UJEP projednal a bere na vědomí
změnu Organizačního řádu UJEP v předloženém znění.

Hlasování: 26 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování
usnesení schváleno

7. Schválení změny FRIM UJEP 2025

Členové  AS  UJEP  předem  obdrželi  podklad  pro  schválení  spolufinancování  realizace
ENVICENTRA UJEP z FRIM UJEP. Předložený dokument okomentoval kvestor UJEP, Ing.
Leoš Nergl. Členka EK AS, dr. Lanková, uvedla, že Ekonomická komise AS UJEP doporučuje
schválit danou změnu v předloženém znění.

Usnesení:
AS  UJEP  v  souladu  s  §  9  odst.  1,  písm.  c)  zákona  o  vysokých  školách  schvaluje
spolufinancování realizace ENVICENTRA UJEP z FRIM UJEP.

Hlasování: 26 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování
usnesení schváleno

8. Projednání Volebního řádu AS UJEP

Rektor UJEP předložil Akademickému senátu návrh změn Volebního řádu AS UJEP. Materiál
vznikl na základě několika jednání pracovní komise složené ze zástupců AS UJEP a prorektora
pro digitalizaci, která se danou problematikou opakovaně zabývala. Cílem navrhovaných změn
je zejména vytvoření legislativního rámce pro možnost realizace online voleb do akademických
senátů jednotlivých součástí i celouniverzitního senátu.

V  průběhu  příprav  dokumentu  komise  analyzovala  stávající  znění  řádu,  identifikovala
nejednoznačnosti a navrhla jejich úpravu. Výsledná verze návrhu byla následně konzultována 
s vedením univerzity a zapracovány byly také připomínky vedení UJEP, Centra informatiky
UJEP či právničky UJEP, které se týkaly zejména legislativně-technických formulací a souladu
s dalšími vnitřními předpisy.

V této fázi je návrh předkládán k projednání v plénu AS UJEP, aby byl dán prostor i dalším
členům senátu pro případné připomínky. Návrh bude předložen ke schválení formou hlasování
per  rollam.  Předseda  AS  UJEP  a  rektor  UJEP  poděkovali  všem,  kteří  se  podíleli  na
navrhovaných změnách a přípravě VŘ AS UJEP.

Usnesení: /



9. Různé
9.1 Informace vedení UJEP

Původně plánované vystoupení ESG manažerky paní dr. Dany Kapitulčinové bylo z důvodu
její  nemoci  zrušeno.  Diskuse  k  ESG  tématům  je  plánována  na  září,  kdy  by  mělo  dojít  
k důkladnějšímu představení  strategií  a očekávání  v  této oblasti.  Rektor v této souvislosti
vyjádřil jednoznačnou podporu environmentálně odpovědnému přístupu a apeloval na nutnost
důsledného  dodržování  norem  a  pravidel  během  všech  univerzitních  akcí.  Zdůraznil,  že
jakékoli  excesy  nebo  nepřípustné  projevy  nejsou  akceptovatelné.  Zároveň  však  ocenil
iniciativu  
a aktivitu studentů, kteří pořádají tradiční akce, jako jsou plesy či Majáles, a přispívají tak  
k univerzitnímu životu.

V  návaznosti  na  zmíněnou  tematiku  se  rektor  vrátil  k  událostem spojeným s  letošním
Majálesem, který vyvolal  řadu reakcí.  Uvedl,  že se před za sedáním AS UJEP seznámil  
s přijatým usnesením AS FŽP UJEP a plně s ním souhlasí. 

Rektor  UJEP  taktéž  poukázal  na  určitou  absenci  konkrétních  pravidel  pro  pořádání
univerzitních akcí, jelikož v současné době univerzita operuje pouze s obecnými zásadami
vycházejícími  ze  zákonného  rámce.  Za  nezbytné  proto  označil  stanovení  kvalitativních
parametrů, které by určovaly typ a podobu akcí, jejich soulad s hodnotami univerzity, otázky
udržitelnosti a očekávané standardy chování.

V závěru rektor  vyjádřil  znepokojení  nad tím, že  se v souvislosti  s  Majálesem objevily
anonymní podněty, a apeloval na otevřenost a přímost v komunikaci. Do budoucna navrhl
možnost  koncepčnějšího  přístupu,  a  to  například  prostřednictvím  soutěžního  výběru
organizátora Majálesu, do kterého by se mohla zapojit i Studentská unie se svým návrhem.
Výsledné řešení by mělo více odpovídat profilu univerzity a reflektovat její hodnoty. Doporučil,
aby  se  univerzita  tomuto  tématu  důkladněji  věnovala  během  podzimu,  například
prostřednictvím  pracovní  skupiny  pro  kampus.  Upozornil,  že  se  jedná  aktuálně  o  osobní
postoj, který bude nadále projednáván s dalšími členy vedení UJEP.

Slova se ujal Bc. Jan Brázda, člen SK AS UJEP, který prezentoval formulované stanovisko
SK  AS  UJEP  k  dané  situaci.  Uvedl,  že  SK  AS  UJEP  projednala  e-mail  paní  Michaely
Valáškové ze dne 8. 5. 2025, nazvaný „Plast a sjeté děti na Majálesu“.  V reakci na výtku
ohledně  jednorázových  kelímků  SK  AS  uznala  oprávněnost  podnětu  a  navrhla  prověřit
možnost zavedení vratných kelímků pro příští ročník. K výhradám týkajícím se dramaturgie
akce SK AS konstatovala,  že  zvolený hudební  žánr  odpovídal  věkové skupině účastníků,
přesto podporuje větší zapojení místních a univerzitních kapel. Co se týče tvrzení o údajné
přítomnosti  nezletilých  pod  vlivem,  bez  důkazních  materiálů  se  k  němu  SK  AS  odmítla
vyjadřovat. Zdůraznila, že odpovědnost v takovém případě nese rodič, případně pořádkové
složky,  a  připomněla,  že  Majáles  je  veřejně  přístupnou  akcí  organizovanou  samostatnou
Studentskou unií. Závěrem SK AS vyjádřila ochotu ke spolupráci se Studentskou unií s cílem
možnosti dále rozvíjet a optimalizovat pořádání studentských akcí.

V následné diskusi zaznělo poděkování směrem k organizátorům Majálesu. Prof. Gryndler
mimo jiné poukázal na možnost  zapojit  do programu v dalších letech také místní  umělce,
včetně zástupců z řad akademiků a studentů UJEP. Mgr. David Poustka zmínil, že na základě
dané zpětné vazby je možné považovat danou akci za úspěšnou. Připomněl, že se objevilo
také množství  pozitivních ohlasů a  že akce tohoto  typu mohou rovněž přispět  k  oslovení
potenciálních uchazečů o studium na univerzitě.



9.2 Informace vedení UJEP
Mgr.  David  Poustka připomněl,  že  v  rámci  předchozí  diskuse k  bodu „Různé“  již  zazněly
některé informace, kterými se v poslední době zabývala Studentská komora AS UJEP. Členka
SK AS Natálie Hlavatá informovala přítomné o své účasti na kulatém stole na téma etiky a
sociálního bezpečí na vysokých školách, který pořádala Studentská komora Rady vysokých
škol.

9.3 Usnesení  akademického  senátu  fakulty  životního  prostředí  UJEP  k podpoře
environmentálně odpovědného pořádání akcí na půdě Univerzity

Slova se ujal Mgr. Ing. Petr Novák, předseda AS FŽP UJEP, který prezentoval usnesení 
schválené AS FŽP UJEP. Jeho znění je Přílohou č. 2 tohoto zápisu.

Příští zasedání AS UJEP se koná dne 25. 06. 2025 od 14:15 h

Ze zasedání byl pořízen zvukový záznam

Zapsala: PhDr. Barbora Lanková, Ph.D.

Ověřil:  Mgr. Zdeněk Svoboda, Ph.D., předseda AS UJEP  








